
Bestyrelsesmøde Lambda 

Sted: Lambda, Mødelokalet, Brogade 3, 5000 Odense C 
Tid: 12-05-2022 kl. 19.00 - 21.30 

Til stede: ENJ, MK, MSN, JL, BD, NA, Annie Pladsbjerg (AP) (gæst)  Afbud: SBP, SA  

  Udeblevet:  
 

○ Mødeleder: MK 
○ Referent: NA 

 
 

● Runden rundt 
Tages ikke til referat. 

 
● MIX Odense (v. AP) - 25 minutter  

AP deltager på mødet med henblik på en drøftelse omkring MIX Odense for 2022. 

Der er i budgettet for 2022 regnet med udgifter for 20.000 kr. og indtægter på 7.500 

kr. Der er derfor væsentlig mulighed for at udvikle MIX Odense. 

 

At Lambda har budgetteret midler til at udvikle MIX gør det muligt at gøre mange 
flere ting.  
 
Kortfilmsprogrammerne som vi før har kørt koster ikke noget, men at vise spillefilm 
koster ca. 1.500 kr. pr. visning. Derudover betaler vi 2.500 kr. til MIX Copenhagen for 
administration osv. 
Typisk har vi kørt tre spillefilm: Én for L, G og T og mere diverse 
kortfilmsprogrammer. 
 
Spørgsmål: Hvordan promoverer vi MIX? 

Primært på SoMe og med plakater på uddannelsesstederne. Desuden 
sendes det ud til pressen. 
Det kunne være fedt med en målrettet indsats for at gøre MIX mere synlig i 
bybilleder, fx på reklamesøjlerne i byen. 
 

Hvad skal pengene bruges på? 
Gerne en filmvisning mere, gerne med fokus på biseksualitet, så vi har L, G, 
B og T. Det ville være fedt hvis filmene afspejler den bredere skare af 
brugere, Lambda har fået. 
Evt. et event ifm. MIX-ugen, fx. banko, talks el.lign. 

 
Kan vi holde noget ifm. MIX på Kulturmaskinen? 

Nej. Vores tid på Kulturmaskinen er d. 8. oktober og den næste er 3. 
december. 
 

Hvordan sikrer vi at MIX får nogle flere frivillige? Ikke ideelt at AP står med det selv. 
Største udfordring er at AP ikke er bekendt med at skulle være “leder” for 
frivillige. Det kunne evt. være en fordel at finde en frivillig med sans for 
koordinering. Det vigtigste er dog at det er nogle frivillige med initiativ og som 
“faktisk godt gider”. 



Målet er at der skal være en MIX-arbejdsgruppe, hvor alle har ejerskab og er 
med til at forme MIX. Det skal altså gerne være ressourcestærke frivillige. 
Arbejdsgruppen skulle gerne bestå at 3-4 stk. 

 
Arbejdsopgaver: 

AP sender et udkast til JL med en beskrivelse af, hvad der skal bruges i en 
arbejdsgruppe. 
BD tilbyder at hjælpe med at koordinere. Bliver evt. bindeled ml. 
frivilligudvalget og MIX. 
MIX er med på bestyrelsesmødet igen d. 11. august. 

 

● Opgaver siden sidst - 5 minutter  
 
MK har købt ny harddisk til overvågningssystemet, som besluttet på sidste mødet. 
Den er sat op og fungerer. Det kamera, vi havde aftalt også at købe, er i restordre, 
men bliver købt når det kan købes igen. 
 
MK bestiller et pop-up telt som besluttet på sidste møde. Teltet skal bruges til div. 
events, fx. baren til Odense Pride. 

 
● Meddelelser til referat - 10 minutter  

 
SA: Velliv ansøgning er der kommet svar på, og vi har ikke modtaget midler fra dem 
til Lambda social. Det er ikke muligt at modtage en begrundelse fra dem grundet stort 
antal ansøgere. 
 
AP: Rådgivningen: Nogle rådgivere har været på rådgiveruddannelse, hvor der er et 
tilknyttet sparringsnetværk. Netværket er blevet enige om at lave en fælles platform 
til vidensdeling ala “Hvor er der LGBT venlige psykologer” osv. 
 
MK: Har haft møde med Social Sundhed og Stoppestedet. Vi laver et 
fællesarrangement d. 1. juni for deres frivillige og stoppestedets brugere omkring 
LGBTQ+ miljøet: Begreber, hvordan man begår sig i miljøet osv. 
 
MK: Der mangler mange frivillige til den kommende fest. Det mangler 5-6 stykker: 1-2 
bartendere, et helt garderobehold. Det er svært at afholde festen hvis ikke vi finder 
flere, da det i forvejen er en travl dag med priden. 
 
NA: DL har konstitueret sig og begynder fra næste uge en forsøgsordning med en 
ugeansvarlig (Se DL-referat sendt til bestyrelsen). Der er desuden kommet 
vareprøver, som prøves af i baren. 
 
NA: Albani har doneret sodavand til frivillige under Odense Pride. Vi laver klippekort 
som de kan få.  
 
SBP(telefon): Vi begynder at planlægge opstart med Homo med Forsinkelse (HMF) 
 



SBP(telefon): LGBT+ Danmark har i dag sendt mail om en temadag for frivillige om 
at lære at passe på sig selv. Det er slået op i frivilliggruppen. Dagen afholdes hos os 
d. 11. juni. 
 
MK: Der er fernisering af fotoudstillingen i Vintapperstræde d. 20. maj. kl. 17:00. 

 
● Regnskab og økonomi  

Anskaffelse af stole til baren (v. ENJ) - 10 minutter  
Der var i sidste bestyrelsesperiode drøftelser omkring den udfordrende stolesituation 

i baren, hvor der på nuværende tidspunkt i et vist omfang anvendes klapstole. Den 

fondsansøgning som tidligere blev udarbejdet blev ikke accepteret.  

Der ønskes på denne baggrund en drøftelse af, om der skal sættes et arbejde igang 

med anskaffelse af nye stole til baren. En sådan beslutning vil betyde at der skal 

justeres i budgettet.  
 
DL ønsker sig nye stole. Det ville desuden være fedt hvis barstolene kunne være i 
samme stil. Den nuværende hedder Lobo Contract caféstol 1320s. 
 
Desuden kunne man overveje at tage på genbrugs-crawl og finde en masse 
forskellige stole. Det er dog vigtigt at være obs på at finde nogle, der kan holde til 
noget.  
 
Hvis vi skal udskifte alle stole, bør vi finde en model der kan stables. 
 
Der afsættes ca. 15.000 kr. DL undersøger hvilken stol, der skal købes. De skal være 
bestilt inden næste bestyrelsesmøde.  
 
Forhøjelse af satsen for kørselsgodtgørelse (v. ENJ) - 10 minutter  
Der høje benzinpris i de seneste måneder har fået skattenævnet til midlertidigt at 

forhøje kørselsgodtgørelsen. Der ønskes på denne baggrund en drøftelse af om den 

nuværende sats for kørselsgodtgørelse for Lambda-arbejde skal midlertidigt forhøjes. 

Den nuværende sats for kørselsgodtgørelse er på 1,8 kr./km. og blev fastsat for flere 

år siden, svarende til SKATs sats for kørselsgodtgørelse på daværende tidspunkt. 
 
Vi opjusterer kørselssatsen til 2,20 kr./km. Derudover sætter vi den normale sats fast 
efter SKATs sats. 
 
Kørselsgodtgørelse til frivillige i særligt betroede ledelsesposter (v. ENJ) - 15 
minutter  
Det er tidligere blevet besluttet, at frivillige i særligt betroede ledelsesposter 

(herunder blandt andet kassereren) kan få dækket eventuel bro-afgift (brobizz på 

storebæltsbroen) i forbindelse med kørsel til og fra arbejde på Lambda. Herudover 

blev det i 2021 ekstraordinært besluttet, at kassereren kunne lave et kørselsbilag for 

kørslen til og fra arbejde på Lambda. I forbindelse med revisorgennemgangen af 

regnskabet for 2021 blev det påtalt, at der ønskedes klare regler for i hvilket omfang 

frivillige kan få kørselsgodtgørelse for kørsel til og fra arbejde på Lambda.  

 
Der skal udarbejdes et sæt samlede regler for dækning af transportomkostninger. 



 
Ting, der skal overvejes 

- Hvad skal man kunne få dækket? Bilkørsel, tog mv.? 
- Hvornår skal transport dækkes? Bestyrelsesmøder, arbejdsopgaver osv.? 
- Hvem skal kunne få dækkes transport? Bestyrelsesmedlemmer, uden for 

Fyn? 
 

Der nedsættes en arbejdsgruppe til at lave et udkast til nye transportregler. Udkastet 
skal være klar inden bestyrelsesmødet i august. Arbejdsgruppen består af ENJ, JL, 
NA. 

 
● Samarbejde med Odense Kommune (v. SBP) - 15 minutter 

SBP orienterer nærmere om samarbejdet med Odense Kommune 
 

Der er LGBTQ+-topmødet på Rådhuset d. 20. maj kl. 13:30 - 16:30. Det er meget 
kort varsel og ikke fantastisk god timing ift. pres op til priden d. 21. Målet er at der 
både er en bred repræsentation af LGBTQ+ personer og fagpersoner. Der er dog 
særligt et håb om at der kommer mange fagpersoner. 
FSTB og Odense Pride er en aktiv del af programmet - det er Lambda ikke. SBP har 
svaret at vi gerne ville have et par minutter til at fortælle om Lambdas tilbud - særligt 
rådgivningen.  
Vi skal have nogle Lambda-foldere med. NA følger op og trykker på Lambda, hvis 
ikke vi kan nå at få dem. 
 

Kontrakten ift. økonomien er sendt retur med ENJs kommentarer. Vi afventer deres 
svar.  
 

 
PAUSE - 15 minutter 
 

● Besvarelse af mails (v. ENJ) - 10 minutter 
Det har i tilfælde været oplevelsen at der ikke er blevet svaret på mails. Der ønskes 

derfor en drøftelse af besvarelse af mails, herunder særligt en drøftelse af hvorvidt 

(og hvilke) mails som besvares direkte til afsender, og hvilke som besvares til alle 

modtagere (“svar alle”) 
 

Som udgangspunkt bør man svare alle - medmindre det er små ting eller personlige 
ting. 
 
Forslag fra MK: Genindfør statusord i emnefeltet: “Orientering, Beslutning, 
Spørgsmål og Handling) og desuden skrive, hvorvidt man forventer svar. 

- Orientering: Mailen er en orientering. Behøver ikke nødvendigvis svar 
- Spørgsmål: Et spørgsmål, der skal besvares 
- Beslutning: Et emne, der skal træffes beslutning om. Skal besvares 
- Handling: En opfordring til at melde sig til osv. 

 
● Godkendelse af forretningsorden - 5 minutter 

Der mangler de sidste godkendelser af forretningsordenen. Herudover skal 



forretningsordenen underskrives. 

Udkastet kan ses her: Forretningsorden 2022-23 

 
Forretningsordenen er godkendt. Den printes til underskrift. 

 

● Gennemgang af strategi for 2022-2025 (v. ENJ) - 30 minutter 
Gennemgang og præsentation af strategien som blev præsenteret på 

generalforsamlingen, herunder opstart på arbejdet med at lave en tidsplan for det 

nærmere arbejde med strategiens punkter.  

 

Punktet sløjfes pga. manglende tid 

 

● Aarhus Pride 

Der er Aarhus Pride d. 28. maj. ENJ har skrevet med Brian, som måske gerne vil 

være med til at stå for Lambdas delegation, men der skal planlægges hvem der står 

for transport af ting, drikkevarer og tilmelding af deltagere. 

 

Bestyrelsen bakker op om at Lambda deltager i Aarhus Pride. MK og BD vil gerne 
hjælpe med afviklingen på dagen. 
 

ENJ står for tilmelding til priden og tilmelding af deltagere. Kører evt. også efter 
drikkevarer. 
 

● Eventuelt  
BD har kigget på design osv. til eventuelle Lambda T-shirts efter sidste frivilligemøde. 
MK har måske en kontakt, hvor vi kan få en god pris på tryk. Der laves et merch-
udvalg: MK, BD og MSN. 
 
ENJ: IBC Kolding udbyder en uddannelse som social media manager. Det koster 
6.000 kr. Skal vi overveje at uddanne en frivillig som Lambdas social media 
manager? 

Det giver ikke umiddelbart mening. Man kunne overveje at finde et SoMe-
kursus målrettet frivillige - eller alternativt gøre det muligt for frivillige at få et 
tilskud til selv at tage uddannelsen. 

 

 

Opgaver fra sidst: 

● MK/NA: Nyt banner  
 
Nye opgaver: 

●  
 

https://docs.google.com/document/d/11HHiUK4GDCjwHJUWEX84P3QLbkO-xf5ZzQpvgGIhhDU/edit

